
 
 

 

Samhällsutvecklingsnämnden  PROTOKOLL 1 (11)  

Sammanträdesdatum  

2023-09-04 §§ 69–78 

 

 

ANSLAG/BEVIS 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 

Förvaringsplats för 
protokoll 

Kommunhuset, 
Centralvägen 18, 
Knivsta 

Sista datum för överklagan  2023-09-27 

Datum när anslaget sätts 
upp 

2023-09-06 Datum när anslaget tas ner 2023-09-28 

 

  

Sammanträde med samhällsutvecklingsnämnden 

 

Tid: Måndag den 4 september 2023, kl. 13.00–15.15  

Plats: Sal Kvallsta, Knivsta kommunhus 

Beslutande: Mikael Rye-Danjelsen (KNU), ordförande 
Thomas Malmer (KD), 1:e vice ordförande 
Anna Holmqvist Boulonois (M), 2:e vice ordförande 
Peter Brymér (KNU) 
Johan Helenius (SD) 
Peter Bergkvist (MP) 
Claes Litsner (S) 

Ersättare: Patrik Gineman (KNU) 
Ivan Krezic (KNU) 

Övriga deltagare: Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef 

Sammanträdet var slutet under §§ 72 c och 72 d. Under den slutna delen 
närvarade även:  

Planchef Maria Cassel, översiktsplanerare Rebecka Persson, gatuchef 
Alexander Jonsson, t.f. park- och naturchef Helena Zensé samt 
kommunikatör Åsa Eriksson.  

Mötessekreterare Siobhán Górny, kommunsekreterare, §§ 69–78 

Justering, se sista 
sida för digital 
underskrift: 

Protokollet justeras med digital signatur den 5 september 2023 av: 

Mikael Rye-Danjelsen (KNU), ordförande 
Anna Holmqvist Boulonois (M), justerare 



 
 

 

Samhällsutvecklingsnämnden  
 

PROTOKOLL 2 (11)  

Sammanträdesdatum  

2023-09-04  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 69 

Justering 

Protokollet justeras den 5 september 2023 av ordföranden och Anna Holmqvist Boulonois 
(M).  

 

§ 70 

Godkännande av dagordning 

Ett nytt ärende, ” Tillfälliga parkeringsplatser – ansökan om medel samt anläggningsuppdrag” 
läggs till sist på dagordningen.  

Nämnden konstaterar att inga beslut om omedelbar justering behöver fattas eftersom 
nämnden beslutat att protokollet justeras följande dag.  

Med detta tillägg godkänns dagordningen.  

 

§ 71 

Anmälan av delegationsbeslut 

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 

Följande delegationsbeslut är anmälda till nämnden:  

• Bostadsanpassningsbidrag juni-juli 2023 

• Delegationslista Public 360 2023-06-12 till 2023-07-31 

 

 
  



 
 

 

Samhällsutvecklingsnämnden  
 

PROTOKOLL 3 (11)  

Sammanträdesdatum  

2023-09-04  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

 

§ 72 a 

Förvaltningen informerar  

Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, informerar.  

 

§ 72 b 

Pågående projekt  

Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, informerar.  

 

§ 72 c 

Information om samrådsyttrande i detaljplan södra Ar etapp 2  

Rebecka Persson, översiktsplanerare, och Maria Cassel, planchef, informerar.  

 

§ 72 d 

Information om samrådsyttrande i detaljplan Särsta 3:122 

Rebecka Persson, översiktsplanerare, informerar.  

  



 
 

 

Samhällsutvecklingsnämnden  
 

PROTOKOLL 4 (11)  

Sammanträdesdatum  

2023-09-04  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 73   Dnr: SUN-2023/276 

Hemställan till kommunfullmäktige om ny VA-taxa 2024 

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 

Samhällsutvecklingsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Knivsta kommuns VA-taxa justeras genom att brukningstaxan höjs med 21%. 

2. Punkterna 3, 4.3, 5.3, 6.1, 6.2, 6.3, 12.3 och 18 i VA-taxan justeras efter Knivstavatten 
AB:s förslag. 

3. Den nya taxan börjar gälla från och med den 1 januari 2024 eller vid den senare tidpunkt 
som kommunfullmäktiges beslut vinner laga kraft. 

Yrkanden  

Ordföranden yrkar att punkt 12.1 ska tas bort från beslutssats 2, så att beslutssatsen lyder: 
”Punkterna 3, 4.3, 5.3, 6.1, 6.2, 6.3, 12.3 och 18 i VA-taxan justeras efter Knivstavatten AB:s 
förslag”.  

Propositionsordning 

Ordföranden konstaterar att det utsända förslaget till beslut tillsammans med det egna 
ändringsyrkandet utgör huvudförslag. 

Därefter ställer ordföranden förslaget tillsammans med sitt yrkande mot avslag och finner att 
nämnden bifaller förslaget och yrkandet.  

Sammanfattning av ärendet 

Brukningstaxan föreslås höjas med 21% för att kunna säkra likviditeten för 2024 för att täcka 
kostnadsökningarna på totalt 7,8 mkr. Konsekvenser om inte brukningstaxan höjs enligt 
förslaget blir att ett ägartillskott på 7,8 mkr behövs för att säkra likviditet och inte behöva låna 
till driftskostnader. 

Anläggningstaxan lämnas oförändrad. Utöver nivåjusteringar i taxan föreslås vissa 
justeringar i taxans övriga paragrafer. 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2023-07-07 
Beslutsförslag till ändring av VA-taxan 2024 
Bilaga 1, påverkan för olika typer av fastigheter 
Bilaga 2, förslag till ny VA-taxa 

Ordföranden och Terees von Stedingk, Roslagsvatten, informerar.  

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Kommunstyrelsen 
Knivstavatten AB 
Roslagsvatten AB 
 



 
 

 

Samhällsutvecklingsnämnden  
 

PROTOKOLL 5 (11)  

Sammanträdesdatum  

2023-09-04  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Justerarnas anteckning till protokollet 

På sammanträdet tog samhällsutvecklingsnämnden beslut om att undanta punkt 12.1 i sin 
helhet från beslutssats 2. Vid tidpunkten för justering noterades att om punkt 12.1 undantas i 
sin helhet får det konsekvensen att övriga delar av 12.1 som bland annat innehåller 
avgifterna som höjs med 21% inte kommer med. Justerarna noterar att ordförandens avsikt 
med sitt yrkande var att undanta 12.1.a som avsåg möjligheten att få sänkt avgift vid lägre 
förbrukning än 300 kubik per år för övriga fastigheter.  

 
  



 
 

 

Samhällsutvecklingsnämnden  
 

PROTOKOLL 6 (11)  

Sammanträdesdatum  

2023-09-04  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 74   Dnr: SUN-2023/248 

Samhällsutvecklingsnämndens internkontrollplan 2023, delårsuppföljning  

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 

Samhällsutvecklingsnämnden godkänner delårsuppföljningen av nämndens 
internkontrollplan 2023. 

Sammanfattning av ärendet 

Den interna kontrollens syfte är att tillse tillförlitlig rapportering om verksamhet och ekonomi, 
uppfyllelse av mål samt efterlevnad av lagar och regler. Den interna kontrollen innefattar 
verksamhetens hantering av de risker som föreligger i verksamheten och som faller inom 
ramen för den interna kontrollens syfte. Internkontrollplanen är ett verktyg för att säkerställa 
att den interna kontrollen hanteras systematiskt och är tillräcklig. I nämndens 
internkontrollplan för 2023 (dnr SUN-2022/500) framgår det att en återkoppling gällande 
hanteringen av de två risker med höga riskvärden ska ske till nämnden per delår. Båda 
riskerna risker hanteras i enlighet med planering och återrapporteras till nämnden i samband 
med boksluten 2023. 

Underlag för beslut 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-06-22 
Delårsuppföljning av Samhällsutvecklingsnämndens internkontrollplan 2023 

Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, informerar.  

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Samhällsbyggnadschef 
Verksamhetscontroller 
  



 
 

 

Samhällsutvecklingsnämnden  
 

PROTOKOLL 7 (11)  

Sammanträdesdatum  

2023-09-04  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 75   Dnr: SUN-2023/319 

Ekonomisk uppföljning per juli 2023  

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 

1. Samhällsutvecklingsnämnden tar emot den extrainsatta ekonomiska uppföljningen per 
juli 2023.  

2. Beslutet anmäls till kommunstyrelsen för kännedom.  

Sammanfattning av ärendet 

Samhällsutvecklingsnämndens prognos per juli är oförändrad mot juni och indikerar ett 
underskott på 2,9 miljoner. Verksamheter som prognostiserar ett överskott är 
Nämndkostnader, Gator och vägar, Trafikövervakning/Parkeringsavgifter, Parker, Teknisk 
planering, Översiktsplanering, Vindkraftsverk. Verksamheter med prognostiserat underskott 
är Detaljplanering och Avfallsverksamheten. Övriga verksamheter har ekonomi i balans.   

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2023-08-15 

Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, informerar.  

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen  
Akten  
  



 
 

 

Samhällsutvecklingsnämnden  
 

PROTOKOLL 8 (11)  

Sammanträdesdatum  

2023-09-04  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 76   Dnr: SUN-2023/338 

Upphävande av Stadsutvecklingsstrategi 2035 

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 

Samhällsutvecklingsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige upphäver Stadsutvecklingsstrategi 2035. 

Reservation 

Peter Bergkvist (MP) reserverar sig skriftligt (protokollsbilaga 1).  

Claes Litsner (S) reserverar sig skriftligt (protokollsbilaga 2).  

Anna Holmqvist Boulonois (M) reserverar sig skriftligt (protokollsbilaga 3). 

Yrkanden 

Claes Litsner (S) yrkar a) avslag på ordförandeförslaget, b) att stadsutvecklingsstrategin 
revideras, samt c) att eventuella juridiska konsekvenser samt uppskattade kostnader för det 
tidigare framtagandet av den tidigare beslutade stadsutvecklingsstrategin och för en 
reviderad alternativt en helt ny stadsutvecklingsstrategi presenteras för nämnden senast 
november 2023.  

Anna Holmqvist Boulonois (M) yrkar i första hand att stadsutvecklingsstrategin inte upphävs i 
sin helhet utan uppdateras i enlighet med dess ursprungliga intention att kunna omarbetas 
vid behov och vid förändrade förutsättningar. I andra hand yrkar hon att man i beslutet att 
upphäva stadsutvecklingsstrategin också för in en anteckning om att de utredningar som är 
relevanta för kommande översiktsplanearbete inkluderas i arbetet för att spara pengar och 
tid (skriftligt yrkande, protokollsbilaga 4).  

Peter Brymér (KNU) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  

Propositionsordning 

Ordföranden fastslår följande propositionsordning:  

Claes Litsners och Anna Holmqvist Boulonois respektive yrkanden om att revidera 
stadsutvecklingsstrategin behandlas som ändringsyrkanden och kommer att ställas under 
proposition först. Därefter kan nämnden ta ställning till ordförandeförslaget, som är 
huvudförslag. Slutligen kommer nämnden att ta ställning mot Claes Litsners yrkande c) och 
Anna Holmqvist Boulonois andrahandsyrkanden, som är tilläggsyrkanden. 

Eftersom Claes Litsners och Anna Holmqvist Boulonois yrkanden om att 
stadsutvecklingsstrategin har olika motiveringar ställer ordföranden dem mot varandra och 
finner att Claes Litsners yrkande är det som ska ställas mot avslag. Ordföranden ställer 
sedan Claes Litsners yrkande mot avslag och finner att nämnden avslår förslaget.  

Därefter ställer ordföranden ordförandeförslaget mot avslag och finner att nämnden bifaller 
förslaget.  

Sedan ställer ordföranden Claes Litsners tilläggsyrkande c) mot avslag och finner att 
nämnden avslår förslaget. Slutligen ställer ordföranden Anna Holmqvist Boulonois 
andrahandsyrkande mot avslag och finner att nämnden avslår yrkandet.  
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Sammanfattning av ärendet  

Stadsutvecklingsstrategi 2035 som antogs i mars 2022 överensstämmer inte längre med den 
politiska inriktningen för samhällsbyggande.  

Underlag för beslut 

Ordförandeförslag, 2023-08-31 
Ordförandeförslag, odaterat  

Beslutet ska skickas till 

Akten 
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§ 77   Dnr: SUN-2023/224 

Svar på motion 2023:01 från Peter Bergkvist (MP) om självkörande minibussar 

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 

Samhällsutvecklingsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad genom att föreslagen åtgärd innefattas av 
pågående arbete med en kollektivtrafiköversyn för Knivsta kommun. 

Yrkanden 

Claes Litsner (S) yrkar bifall till motionen.  

Mikael Rye-Danjelsen (KNU) yrkar bifall till det utsända förslaget till beslut.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer det utsända förslaget och Claes Litsners yrkande mot varandra och 
finner att nämnden bifaller det utsända förslaget.  

Sammanfattning av ärendet 

Peter Bergkvist (MP) anmälde 2023-02-02 en motion till kommunstyrelsen för beredning. 
Motionen yrkar på att Knivsta kommun ska sondera möjligheten att bli testområde för 
anropsstyrda självkörande fossilfria minibussar i kollektivtrafiken. 

Knivsta kommun har redan påbörjat datainsamling inför en kommande kollektivtrafiköversyn 
för hela kommunen. Översynen utförs tillsammans med Region Uppsala som är ansvarig 
kollektivtrafikmyndighet. Ett separat projekt om självkörande minibussar och föregå 
kollektivtrafiköversynen är inte lämpligt, men kan vara en framtida åtgärd till följd av resultatet 
av kollektivtrafiköversynen. 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2023-08-15 
Motionen 2023-01-20 

Alexander Jonsson, gatuchef, informerar.  

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Handläggare 
Kommunstyrelsen 
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§ 78   Dnr: SUN-2023/341 

Tillfälliga parkeringsplatser – ansökan om medel samt anläggningsuppdrag 

Samhällsutvecklingsnämndens beslut 

1. Samhällsutvecklingsnämnden ansöker om 300 000 kronor från budgetposten ”KS 
ofördelade investeringsmedel” för åtgärder för att öka antalet parkeringsplatser i Knivsta. 

2. Samhällsutvecklingsnämnden uppdrar åt samhällsbyggnadskontoret att tillfälligt anlägga 
parkeringsplatser i anslutning till Tegelmästargatan. 

Yrkanden 

Claes Litsner (S), Anna Holmqvist Boulonois (M), Peter Brymér (KNU), Mikael Rye-
Danjelsen (KNU, Johan Helenius (SD) och Thomas Malmer (KD) yrkar bifall till förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 

Samtliga av Knivsta kommuns befintliga pendlarparkeringar är högt belastade. Det finns ett 
behov av att öka tillgängligheten till pendlarparkeringarna och att utöka antalet platser i 
anslutning till de befintliga områdena. Utifrån tidigare lämnat uppdrag till förvaltningen att se 
över möjligheterna till att utöka antalet parkeringsplatser anges nu delar av fastigheten 
Gredelby 7:78, mellan Tegelmästargatan och Gredelbyleden, som en första åtgärd. En 
tillfällig grusparkering, minst under tre år, anläggs på fastigheten. 

Underlag för beslut 
Ordförandeförslag 2023-09-04 

Beslutet ska skickas till 
Akten 
Kommunstyrelsen 
 



 

Knivsta, 4 september 2023 

 
Reservation från Miljöpartiet  
 
 

Angående Samhällsutvecklingsnämndens förslag till 

kommunfullmäktige att upphäva Stadsutvecklingsstrategi 

2035 

 
På Samhällsutvecklingsnämndens möte den 4 september 2023 föreslår ordföranden att till 
kommunfullmäktige föreslå att Stadsutvecklingsstrategi 2035 upphävs. Motivet till förslaget 
är att strategin inte längre stämmer med den nuvarande politiska inriktningen för 
stadsbyggandet. 
 
 
Miljöpartiet 

• anser det ansvarslöst att upphäva strategin i sin helhet, redan 1,5 år efter att den 
långsiktiga strategin antogs, men motsätter sig inte att vissa delar av strategin kan 
behöva ses över.  

• betonar att strategin är avsedd att vägleda oss i arbetet med att skapa en långsiktigt 
hållbar utveckling för Knivsta. Det är viktigt att politiken kan ge långsiktiga och tydliga 
spelregler på detta område. Att så tidigt upphäva strategin i sin helhet ger helt fel 
signaler till det viktiga arbete som nu pågår hos företag, föreningar och medborgare 
med att skapa ett mer hållbart Knivsta.  

• anser det viktigt att respektera förvaltningens behov av ett långsiktigt stöd i deras 
arbete med stadsbyggnadsärenden. Att upphäva strategin helt redan nu är inte särskilt 
resurseffektivt mot bakgrund av det omfattande arbete som förvaltningen har lagt på 
att ta fram densamma. 

 
 
Miljöpartiet reserverar sig mot ordförandens förslag att till kommunfullmäktige föreslå att 
Stadsutvecklingsstrategi 2035 upphävs (dnr SUN-2023/224) 
 

 
 
 

Peter Bergkvist, Ledamot Samhällsutvecklingsnämnden, 
Gruppledare för Miljöpartiet de Gröna i Knivsta 



Från: Claes Litsner
Till: Siobhán Górny
Ärende: Reservation SUN p 9, 4/9.
Datum: den 4 september 2023 14:56:26


Reservation:

SUN 4/9 punkt 9. Upphävandet av Stadsutvecklingsstrategi. 

Tidigare beslutad stadsutvecklingsstrategi är ett resultat av flera års arbete av kommunen,
där både förvaltning, staten och olika experter varit involverade. Stora delar av strategin är
inte direkt kopplat till fyrspårsavtalet. Det är möjligt och högst önskvärt att så mycket som
möjligt av materialet återanvänds. Det är inte utrett vilka ekonomiska och juridiska
konsekvenser ett upphävande av dokumentet får.

Stadsutvecklingsstrategin som tidigare är beslutad är ett politiskt styrdokument för
förvaltningen och vägledande för politiken. Den är också ett dokument som för
allmänheten beskriver de behov, möjligheter, sammanhang och viljor som framkom i den 
framtagningsprocess som avslutades 2022. En process där samtliga partier och
allmänheten varit delaktiga i. Att nu urskiljningslöst kasta strategin i papperskorgen är ur
mitt sätt att se ett oacceptabelt slöseri på tid och pengar. Det är också okänt vilka kostnader
det medför att ta fram en helt ny strategi och vilka juridiska konsekvenser ett upphävande
får. 

Nu har Knivsta en ny SD-stödd majoritet som vill ändra inriktning på Knivstas utveckling.
Det är naturligtvis helt ok att de styrande ändrar som den vill men att lägga den här
strategin i sin helhet i papperskorgen är ingen som helst signal hur en ny inriktning ska se
ut. 
Det är inte bara Fyrpårsavtalet som tas omhand och behandlas i strategin det är även bl.a.
grönstruktur, hållbar samhällsutveckling, hållbart byggande, hållbara resor och behov av
kontrollerad inflyttningstakt m.m. 

Jag reserverar mig mot SUNs beslut om att upphäva och inte i stället revidera tidigare
beslutad stadsutvecklingsstrategi. 

Claes Litsner, S

Ledamot i Samhällsutvecklingsnämnden.

———-

Bästa hälsningar,
Claes Litsner

mailto:Claes.Litsner@politik.knivsta.se
mailto:Siobhan.Gorny@knivsta.se




 
 
 
 
Reservation till eget yrkande 
 
 
 
 

Tilläggsyrkande till att man i beslutet att upphäva SUSen också för in en anteckning om att de 

utredningar som är relevanta för kommande ÖP-arbete inkluderades i arbete för att spara pengar 

och tid.  

 

 

Knivsta 2023-09-04 

 

Anna Holmqvist Boulonois  

Moderaterna 

 
 
 
 



 
 
 
 
Yrkande Samhällsutvecklingsnämnden 
 
 
 
Yrkande:  

Vi ser inte behovet av att upphäva hela Stadsutvecklingsstrategin.  

Anledningen till detta är att det tydligt står i strategin att den kan uppdateras när förutsättningar 

förändras. Nu har förutsättningarna förändrats varför det finns ett behov av att revidera den. Vi vet 

ännu inte var de två nya spåren kommer att hamna och när vilket starkt påverkar Knivstas 

förutsättningar att växa givet nuvarande infrastruktur.  

 

Vi har dessutom att ta hänsyn till inflation samt förändrade boendemönster till följd av pandemin. 

Detta förändrar förutsättningarna för Knivsta. Stadsutvecklingsstrategin innehåller dock många 

kvaliteter vilka borde inkluderas i kommande ÖP-arbete. Ett totalt upphävande av SUSen och dess 

innehåll riskerar därför att skapa merkostnader för nämnden. Detta kan vi inte ställa oss bakom i 

ekonomiskt svåra tider.  

 

Vi yrkar därför i första hand att SUSen inte upphävs i sin helhet utan uppdateras i enlighet med 

dess ursprungliga intention att kunna omarbetas vid behov och vid förändrade förutsättningar. Om 

detta faller yrkar vi i andra hand på att man i beslutet att upphäva SUSen också för in en 

anteckning om att de utredningar som är relevanta för kommande ÖP-arbete inte upphävs utan 

inkluderades i arbete för att spara pengar och tid.  

 

 

Knivsta 2023-09-04 

 

Anna Holmqvist Boulonois  

Moderaterna 
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